
  

 

 

 

 

 

NOORSOOKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

 

Jõhvis, 7. juunil 2022, nr 1-5.12/6 

 

Koosoleku algus kell 16.00 

                   lõpp kell 18.00 

 

 

Koosolekut juhatas noorsookomisjoni esimees Vallo Reimaa, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: 

1. Noorte osaluskohviku kokkuvõte ja edasised tegevuses noortevolikogu suunas. 

2. Jõhvi jalgpallihalli küsimuse arutelu. 

3. Lisaeelarvega (ja üldse eelarvega) seotud teemad, mis haakuvad noorte valdkonnaga. 

 

1. Noorte osaluskohviku kokkuvõte ja edasised tegevuses noortevolikogu suunas. 

Vallo Reimaa: juunikuu volikogu istungil on plaanis volikogu liikmetele anda informatsiooni Jõhvi 

noortevolikogu (edaspidi ka NVK) senisest tegevusest ning anda ülevaade 01.06.2022 toimunud 

noorte osaluskohvikus välja toodud noorte mõtetest ning NVK edasisest tegevuskavast ja plaanidest. 

Ivo Okas: volikogul tuleks teada anda ka, et NVK põhimäärus vajab muutmist. 

Vallo Reimaa: kas komisjoni liikmed on nõus informatsioonipunktina volikogu istungil ülevaate 

andmisega NVK senisest tegevusest ja tuleviku plaanidest ning võtta eesmärgiks jõuda NVK 

põhimääruse muutmisega volikogu 2022. aasta septembrikuu istungile? 

Komisjoni liikmed nõustusid komisjoni esimehe ettepanekuga. 

Katrin Puusepp, kes osales noorte osaluskohvikul, andis ülevaate osaluskohvikus toimunust. 

Maarja-Liisa Lepsalu: NVK põhimääruse muutmiseks tuleb kaasata kindlasti ka noori, kohtumisel 

osaluskohvikus paistis noortes olema palju potentsiaali ja ka valmisolek NVK tööga tegeleda. 

Vallo Reimaa: alustada tulebki nende noortega, kes osaluskohvikus osalesid, hiljem saaksid siis 

liituda teised aktiivsed noored, kes soovivad. 

 

Komisjoni liikmed võtsid arutusele noorte osaluskohvikus kokkuvõttena välja toodud noorte mõtted. 

Kas ja miks vajab Jõhvi vald noortevolikogu? 

• Jah, noortevolikogu on vaja! 

• Noortevolikogu peab olema apoliitiline. 

Komisjoni liikmed arutasid kes võiks olla NVK liige, kas NVKsse kuulumine peaks olema piiratud 

kuuluvusega mõnda erakonda või osalusega valimisliidus? 

Maarja-Liisa Lepsalu: noored soovivad pigem, et NVK oleks apoliitiline selles mõttes, et nad ei oleks 

lükata-tõmmata võimul olevast volikogust (sarnaselt eelmisele kogemusele), sh nende mentor võiks 

olla noorsootööasutuse esindaja, mitte keegi volikogu laua tagant. 

• Noortevolikogu olemasolu annaks noortele võimaluse anda oma panuse Jõhvi valla arengusse. 

 

JÕHVI  VALLAVOLIKOGU 

 

 



  

• Noored saavad oma hääle kuuldavaks teha. 

• Noortevolikogu olemasolu saab kaasa aidata eesti- ja venekeelt kõnelevate noorte omavahelisele 

koostööle (koolidevahelised tegevused). 

• Vajalik, et vallajuhid teaksid, mida noored tahavad/soovivad (NVK on lüli noorte ja valla vahel). 

Katrin Puusepp: noored leidsid, et kui volikogus algatatakse mingeid küsimusi, peaksid nad soovi 

korral saama kaasa rääkida. 

• Noored saavad ülevaate vallas toimuvast (läbi komisjonide). 

• Noored muutuvad aktiivsemaks ning panustavad oma kodukoha arengusse ja väärtustavad seda 

rohkem. 

Vallo Reimaa: seda on heameel lugeda, et noored soovivad väärtustada ruumi, kus nad toimetavad. 

Esimese teema kokkuvõtteks arvasid noored osaluskohvikul, et NVK on Jõhvi vallas vajalik, et noorte 

hääl jõuaks kõrgemale. Oldi ühel meelel, et NVK olemasolu annab neile võimaluse teha ja korraldada 

sündmuseid selliselt, nagu nemad seda soovivad. 

Kes võiks olla Jõhvi noortevolikogu liige? 

• Liige peaks olema apoliitiline (mitte kuuluma erakonda, valimisliitu). 

Jaak Saar: kas sellega ei piirata valikuvabadust ja kandideerimisõigust? 

Ivo Okas: paraku on aktiivne inimene aktiivne igal pool, st et selline piirang ei ole ehk 

proportsionaalne. 

Jaak Saar: selle punkti peab noortega koos üle täpsustama. 

• Elama või õppima Jõhvis (ainult huvikoolis käimisest ei piisa). 

Maarja-Liisa Lepsalu: nt paljud Toila noored käivad Jõhvi huvikoolides, nemad ei peaks Jõhvi 

NVKsse kuuluma. 

• Liige on 12-26 aastane. 

• Koosseis: 3-4 liiget ühest õppeasutusest (Jõhvi Põhikool, Jõhvi Vene Põhikool, Jõhvi 

Gümnaasium, Ida-Virumaa Kutsehariduskeskus, Kood Jõhvi). 

Katrin Puusepp: noored leidsid, et igast koolist võiks olla 3-4 liiget, et NVKd mitte liiga suureks 

paisutada. 

Ivo Okas: tundub, et igast koolist kolm liiget oleks mõistlik, moodustaks paaritu arvu ja ei oleks 

vallavolikogust liikmete arvult suurem. 

• Menotriks noorsootöötaja/huvijuht ja keegi valla poolt (kokku kuni 21 liiget, kindlasti peaks 

olema paaritu arv). 

Vallo Reimaa: kas siis on mõeldud, et üks mentor noorsootöötaja/huvijuhi poolelt ja teine volikogust? 

Seda tuleks täpsustada. 

• Noortevolikogu mentor peaks olema kakskeelne või tuleb kaasata kaks inimest (eesti- ja venekeelt 

kõnelevat). 

Jaak Saar: peaks ikka harjutama noori eesti keelt rääkima.  

• Noortevolikogu liige peab olema motiveeritud tegema Jõhvi valla elu huvitavamaks ja paremaks. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu NVKsse kandideerimise teemadel (kuidas peaks tuvastama 

noore motiveeritust kandideerimisel jms). 

• Huvikoolid ei osale, kuid nendes saab hääletamisi korraldada. 

Vallo Reimaa: mida selle all täpsemalt mõeldud on? 

Maarja-Liisa Lepsalu: mõeldi, et huvikoolides käijad ei saa kandideerida NVK liikmeks, kui nad just 

Jõhvis ei ela ega Jõhvi koolis ei käi (v.a huvikoolis), kuid huvikoolis võiks nt asuda hääletuspunkt. 

• Valimised: september/oktoober (liikmeid valitakse kaheks aastaks). 

• Kandidaadid teevad endast tutvustuse koos visioonidega, mille põhjal neid valida saab. Lisaks 

võib korraldada ka debatte.  

Vallo Reimaa: kas siin on noored mõelnud, et NVK valimisteks koostatakse kandidaatidest ikka ühine 

nimekiri, mitte ei ole valimised koolipõhised, nagu eespool kirjas? 

Maarja-Liisa Lepsalu: osaluskohvikus võiski see arvamus jaguneda kaheks, noored võiksid ise 

otsustada kuidas nad valimisi korraldada soovivad ja seda siis NVK põhimääruse läbitöötamise 

käigus ning võiksid vaadata kuidas teised omavalitsused on NVK põhimäärustes valimised 



  

korraldanud. 

Vallo Reimaa: koolides on lihtne valimisi korraldada, Kuid kuidas kaasata kandideerima ja korraldada 

valimisi nendele noortele, kes koolis enam ei õpi, NVKs võivad ju osaleda kuni 26-aastased noored. 

See tuleb põhimääruse ülevaatamise juures kindlasti selgeks teha. 

Maarja-Liisa Lepsalu: kes enam koolis ei õpi, nende kandideerimine ja valimine võiks käia 

noortekeskuse kaudu. 

Ivo Okas: kandideerijatest võiks olla üldnimekiri, kuid see on noorte otsustada ja põhimääruses 

kajastada. 

Maarja-Liisa Lepsalu: kui noortele liiga palju piiranguid panna, siis see pärsib nende aktiivsust ja 

tegevust. 

Ivo Okas: võiks nõu küsida Eesti Noorteühenduste Liidust, et mitte korrata nt kellegi vigu. 

• Valida saavad 12+ noored. 

Ilja Telnov: miks saavad valida vaid 12+ aastased noored? 

Vallo Reimaa: NVK liige peaks olema 12-26-aastane, kuid valida peaksid saama ka nooremad. 

Varemalt oli koolide õpilasesindustes sama seis, et alatest keskastmest sai valida õpilasesindusse, 

nüüd on kaasatud alates 1. klassi õpilastest. Kuid seda peaks noored ise otsustama ning ära unustada 

ei tohiks ka kõikide seadustest tulenevaid õigusi. 

Minu unistuste Jõhvi. 

• Vaba lava (koht, mida saavad noored kasutada tasuta ürituste korraldamiseks). 

Vallo Reimaa: kui palju saaks selleks kasutada kooli ruume? 

Komisjoni nooremad liikmed olid seisukohal, et noored ei soovi peale koolipäeva enam oma vaba 

aega koolis veeta. 

Maarja-Liisa Lepsalu: palju sõltub muidugi õhkkonnast, mis koolis on loodud, st kas noored tahaksid 

seal veel oma vaba aega veeta. 

Jaak Saar: „vaba lava“ on sümboolne tähendus, tuleks vaadata, kuhu noored tahaks ise minna. 

Vallo Reimaa Jõhvi Keskraamatukogu plaanitakse kunagi ehitada multifunktsionaalseks, vaba lava 

võiks seal toimida. 

• Diskod (kordamööda igas õppeasutuses). 

• Hotell või ühiselamu. 

Katrin Puusepp: Jõhvis ei ole normaalset majutusasutust, olemasolevasse on häbi kutsutavaid sõpru 

paigutada. 

Anna Dekelbaum: Jaama 6 baasil võiks ööbimiskohti luua ja need on sinna ka planeeritud, kuid raha 

selleks ei ole. 

Jaak Saar: see on turumajanduse teema ja vald ei saa siin midagi teha ning tegelikult ei oleks noortele 

vaja hotelli või motelli, vaid lihtsalt tuleks luua koht, kus noored saaks ööbida (andis edasi oma 

kogemust Saksamaa näite põhjal). 

• Rohkem kaupluseid. 

Komisjoni liikmed leidsid, et ka siin ei ole vallal võimalik otseselt midagi ette võtta. 

• Noortetubade tegemine Jõhvi linna territooriumile (2-3 lisaks). 

Katrin Puusepp: siinkohal oli noorte idee, et erinevates linna piirkondades oleks loodud erinevatele 

vanusegruppidele ja erinevate tegevustega ruumid. 

Vallo Reimaa: seda arutasime ka eelmisel noorsookomisjoni koosolekul, kuid selleks tuleb ruumid ja 

ka raha leida. 

• Infopank – koht, kuhu on koondatud kogu noorteinfo, mis on kergesti leitav (noortevolikogu saaks 

sellega tegeleda). 

Katrin Puusepp: noortele vajalik info liigub kehvasti, kooldes avaldatav info ei levi tavaliselt koolist 

kaugemale. 

Vallo Reimaa: noorte jaoks vajaliku info levitamine võis toimuda noortekeskuse baasil. 

Katrin Puusepp: selleks võiks olla tööle võetud eraldi inimene. 

Maarja-Liisa Lepsalu: võiks uurida, kuidas teised omavalitsused noortele mõeldud infot jagavad. 

Ilja Telnov: vaadake Instagrammi, kus on avaldatud palju infot, kuid ühtset infopanka ei ole, peaks 

olema mingi ühine infotsenter. 



  

• Tasuta ühistransport kooliõpilaste jaoks piirkonnas. 

Katrin Puusepp: siin oli mõeldud just olukorda, et kui tahta nt sõita Kohtla-Järvelt Toilasse, kulub 

selleks väga palju aega, sest busside sõidugraafikud on erinevad ja ooteajad teisele liinile minekuks 

pikad. 

Vallo Reimaa: see on juba ühistranspordikeskuse teema ja poliitiline otsustus. 

• Rohkem spordiüritusi. 

• Noortekohvik (mitteformaalse keskkonna loomine). 

Ilja Telnov: noortekohvik – see oleks nagu vaba lava. 

Vallo Reimaa: noortekohviku idee võikski siis siduda vaba lava ideega. 

• Fassaadide renoveerimine, et muuta Jõhvi välimus kaasaegsemaks. 

Jaak Saar: tegemist on eraomandi parendamisega, miks peaks omavalitsus seda tegevust toetama? 

Natalia Šabartšina: tegelikult ei ole see noortele kõige tähtsam. 

Jaak Saar: kuid sellest unistusest saab aru, et noored tahavad elada ilusas keskkonnas. 

• Kontserdid – mis on suunatud noortele (noortemeelsed esinejad). 

Vallo Reimaa: mis on noorte nägemus, et kes peaks olema isik, kes neid kontserte korraldab? Meil 

on olemas ju vastavad asutused, kes kontsertide korraldamisega peavad tegelema, siin tuleks üle 

vaadata asutuse sisuline tegevus. 

Maarja-Liisa Lepsalu: mitmed noorte ideed, nt kontserdid, peod jms, on täiesti noortekeskuse väljund, 

kuid siin jõuame jälle selleni, et nii suures vallas nagu Jõhvi ei piisa kahest noorsootöötajast, kes ei 

jõua arendustööga tegeleda kontakttöö kõrvalt noortekeskuses. Noorte soove ei pea keegi neile 

kandikul tooma, vaid noori tuleks suunata neid asju korraldama. Vaja pilootprojekti – 

noortevaldkonna sädeinimesi Jõhvi. 

• Teha linna prügikastid, kuhu saab sorteerida prügi (Pargikeskuse näitel). 

• Rattapumbad (paigaldada koolide või kergliiklusradade juurde) 

• Majade juurde rattahoidlad, mis oleksid vargakindlad. 

Jaak Saar: rattapumpade ja -hoidlate teemat tuleks täpsustada, et mida täpsemalt mõeldud on ja kuhu 

need paigaldada tuleks. 

Vallo Reimaa: need on signaalid noortelt, et nad soovivad linnakeskkonda arendada. 

Maarja-Liisa Lepsalu: siinkohal mõtlesid noored nö rattamaju. 

 

Koosolekult lahkus Katrin Puusepp. 

 

2. Jõhvi jalgpallihall. 

Vallo Reimaa tutvustas komisjoni liikmetele jalgpallihalli rajamise senist menetlust ning et algselt oli 

arvestatud, et halli rajamine läheb maksma ca 4,2 miljonit eurot, kuid ideest alates on summa veelgi 

suurenenud ehitushindade kallinemise tõttu. Jõhvi Põhikoolu uue hoone ehitus on läinud ka ca miljoni 

euro võrra kallimaks, milline raha oli algselt planeeritud jalgpallihalli ehituseks. Riigi poolt on 

eraldatud projektitoetust 1,5 miljoni euro ulatuses. Arutatud on projekti kärpimise võimalikkust ning 

sellega maksumust vähendada ca 2,7 miljoni euroni. Jalgpallihalli näol on tegemist objektiga, mis 

teenindaks mitte vaid Jõhvi valda, vaid piirkonda laiemalt ning seetõttu kutsutakse halli hilisemaks 

ülalpidamiseks osalema ka naaberomavalitsusi. Praegu on kerkinud küsimus, kas hall üldse rajada, 

kas leiame eelarvest selle tarvis lisaraha. 

Ivo Okas: selguse saamiseks peaks olema rohkem informatsiooni, nt ajaline raamistik. 

Vallo Reimaa: sellel aastal tuleks toetusraha eest vajalikud tööd teha, omavahendeid tuleks rakendada 

järgmisel aastal. Järgmise aasta lõpuks peab jalgpallihall valmis olema. 

 

Noorsookomisjoni liikmed toetasid jalgpallihalli projektiga edasi liikumist ja halli rajamist, ka 

kärbitud projekti variandina. 

 

Koosolekult lahkus Natalia Šabartšina. 

 

3. Jõhvi valla teine lisaeelarve. 



  

Vallo Reimaa: valla 2022. aasta teise lisaeelarvega on ette nähtud noorte projektide fond summas 

6000 eurot, raha Jõhvi rahvajooksule ja Heino lipu nimelise kergejõustikustaadioni avaürituseks. 

Koostatakse Jõhvile oluliste ürituste nimekiri, et iga-aastaselt eelarves nende läbiviimiseks raha ette 

näha. Kui ürituse tarvis saadakse raha projektipõhiselt jääks raha eelarvesse alles. Sooviks oli 

lisaeelarvega rahastada täiendavalt 20 000 euroga sporditegevust ja 20 000 euroga kultuuritegevust, 

kuid lisaeelarvest nii palju ei jagunud ning need lisasummad arvestatakse järgmise aasta eelarves. 

Teise lisaeelarvesse sai sisse veel Jõhvi kesklinna kujundusprojekti rahastamine, siin võiks ka noored 

kaasa rääkida, et mida nad kesklinnas näha sooviksid. Korda tuleb teha ka Keskväljak. 

Arhitektuurivõistlus algab sügisel. 

Ivo Okas: kujundust võiks kavandada ka promenaadile kesklinnast Pargi Keskuseni. 

Vallo Reimaa: Arhitektide Liidul on suur huvi Jõhvi kesklinna kujundusprojekti koostamiseks. 

 

Vallo Reimaa teavitas noorsookomisjoni veel volikogu istungile esitatavast eelnõust, millega 

täiendatakse noorsookomisjoni koosseisu maapiirkonna noore esindajaga. 

 

 

 

 

 

Vallo Reimaa 

Koosoleku juhataja       

 


